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1. BSE

Drøftelsen tog udgangspunkt i en statusdrøftelse om de BSE foranstaltninger, der allerede er igangsat. Der var 
enighed om at følge situationen tæt. Emnet vil foreløbig være et fast punkt på dagsordenen for Rådsmødet 
(landbrug). Formandskabet drog konklusioner vedr. scrapie, der bl.a. gik på nødvendigheden af at forbedre 
overvågningen og testmetoderne.

Med hensyn til spørgsmålet om de nationale støtteordninger og eventuelle fællesskabsinitiativer til at 
harmonisere støtteordningerne uddelte Kommissionen en oversigt over de nationale støtteforanstaltninger. 
Oversigten var udarbejdet på baggrund af de officielle svar, som Kommissionen havde modtaget fra 
medlemslandene siden rådsmødet i januar. Kommissionen ville nu gå sagerne igennem én for én med henblik 
på at vurdere, om der var tale om lovlig eller ulovlig statsstøtte. Rapporten er oversendt til udvalget den 28. 
februar 2001.
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Formandskabet gav en statusredegørelse for forhandlingerne. Målet er at have en substansdrøftelse på 
Rådsmødet (landbrug) i april og en fælles holdning i juni d.å.

3. WTO

Kommissionen gav en kort status over forhandlingssituationen inden mødet i landbrugskomitéen i marts 
måned.

4. Forenkling

Punktet var ikke på dagsordenen.

5. Humle

Punktet var ikke på dagsordenen.

6. Oksekød

Kommissionen præsenterede sin såkaldte 7-punktsplan. De første 6 forslag vedr. bl.a. loftet på 90 dyr pr. 
bedrift, begrænsningerne i ammekopræmierne, ændringerne i kravet til belægningsgrad fra 2 storkreaturer pr. 
ha til 1.8 storkreatur pr. ha, de nye forslag vedr. intervention og forslaget vedr. fremme af økologi blev drøftet 
og Specialkomitéen for Landbrug blev anmodet om at gennemgå forslaget med henblik på afrappor tering på 
rådsmødet i marts måned. Desuden afventes Europa-Parlamentets behandling.

Debatten viste, at delegationerne var meget delte i spørgsmålet om, hvorvidt Kommissionens løsningsforslag 
var de rigtige eller om der snarere var behov for alternative løsninger. Forslaget om at tillade dyrkning på 
udtagne arealer i økologiske jordbrug vandt dog {{SPA}} som det eneste af forslagene - almindelig tilslutning.

Holdningerne var især trukket skarpt op vedr. det 7. element " den særlige opkøbsordning", herunder om 
ordningen {{SPA}} modsat de andre forslag {{SPA}} kan vedtages i forvaltningskomitéprocedure, som 
foreslået af Kommissionen og støttet af Rådets Juridiske Tjeneste. Flere delegationer ønskede, at man så på 
forslagene som én samlet pakke. Et mindretal, herunder Danmark, fastholdt modstanden mod den særlige 
opkøb runder modstanden mod, at ordningen skulle kunne vedtages i forvaltningskomitéprocedure. Danmark 
fremførte bl.a., at man hellere så de aktuelle problemer løst ved prisnedsættelser og afkobling af støtten. 

7. Øvrige spørgsmål

Rådet havde en lang række meningsudvekslinger under punktet eventuelt, herunder bl.a. om Codex og GMO-
mærkning. For så vidt angik Codex, var der var generel tilslutning til, at Kommissionen og formandskabet 
kunne sende et brev til Codex vedr. EU-medlemskab af organisationen. Rådet havde på ny en drøftelse af de 
manglende regler for mærkning af GMO-foder, herunder behovet for interimsregler i det tidsrum, der vil gå fra 
forslaget f remsættes af Kommissionen, formentlig i maj d.å., til dets ikrafttræden. Rådet opfordrede på ny 
Kommissionen til at fremskynde arbejdet med GMO-området mest muligt, herunder også det generelle forslag 
om mærkning og sporbarhed, der forventes fremlagt i marts d.å.


